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PROTOKÓŁ Nr  1/2015 
 posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury, Kultury Fiz ycznej i Sportu,  

które odbyło się 27 stycznia 2015 roku, o godz. 1330 

 
Przewodnicząca Komisji - Marzena Wiosna – Michałek  
Protokolant   - Alicja Dąbrowska  
 
Radni przed posiedzeniem Komisji otrzymali od pani Skarbnik Powiatu poprawiony projekt 
budżetu powiatu radomskiego na 2015 rok uwzględniający nowe podziałki klasyfikacyjne.   
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła posiedzenie Komisji, w którym uczestniczyło 7 radnych 
na ogólną liczbę 8 oraz zaproszeni goście (listy obecności stanowią odpowiednio załączniki 
Nr1 i 2 do protokołu).  
Następnie zaproponowała n/w porządek posiedzenia, który radni przyjęli jednogłośnie: 
 
1. Wybór wiceprzewodniczącego Komisji. 

 
2. Zatwierdzenie planu pracy Komisji na rok 2015. 

 
3. Przyjęcie propozycji budżetu w zakresie edukacji, kultury, kultury fizycznej i sportu na rok 

2015. 
 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie WPF powiatu radomskiego. 
 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie powierzenia Miastu Pionki 
zadań w zakresie kultury w 2015 r. 

 
6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie powierzenia Miastu i Gminie 

Iłża zadań w zakresie kultury w 2015 r. 
 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie powierzenia Gminie Przytyk 
zadań w zakresie kultury w 2015 r. 

 
8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie powierzenia Gminie Miasta 

Radom zadań w zakresie prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej. 
 

9. Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad -Wybór Wiceprzewodniczącego 
Komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji zaproponowała na stanowisko Wiceprzewodniczącego Komisji 
radnego Wincentego Lipkę.  
 
Radny Jan Siek zaproponował radnego Krzysztofa Kozerę. 
 
Innych kandydatur nie zgłoszono. 
 
Zgłoszeni radni wyrazili zgodę na kandydowanie.  
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Na radnego Wincentego Lipkę głosowało 3 osoby, a na radnego Krzysztofa Kozerę 4 osoby. 
W związku z powyższym radny Krzysztof Kozera został wybrany Wiceprzewodniczącym 
Komisji Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej i Spor tu.  
  
 
Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad - Zatwierdzenie planu pracy Komisji na 
rok 2015. 
 
Przewodnicząca Komisji zgłosiła autopoprawkę do planu pracy polegającą na przeniesieniu 
punktu z lutego w brzmieniu „Przyjęcie kierunków kształcenia zawodowego w szkołach i 
placówkach zawodowych” na marzec, ponieważ w lutym nie jest przewidziane sesja Rady 
Powiatu, dlatego też w lutym także nie będzie posiedzenia Komisji Edukacji. 
 
Radny Jan Siek stwierdził, że należy pozostawić ten punkt w lutym, ponieważ przyjęcie 
kierunków kształcenia zawodowego w szkołach i placówkach zawodowych wymaga pewnych 
procedur. I jeżeli ten punkt zostanie przełożony na marzec to może być za późno, aby dostać 
zgodę z Wojewódzkiej Rady Zatrudnienia na otwarcie nowych kierunków kształcenia. 
Dlatego jest za tym, aby ten punkt pozostawić w lutym. Poza tym nie musi się odbyć sesja w 
danym miesiącu aby odbyło się posiedzenie Komisji.  
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że dyrektorzy szkół, którzy chcą 
utworzyć nowe kierunki już wystąpili do WUP i PUP. Procedura związana z nowymi 
kierunkami nie rozpoczyna się na Komisji Edukacji. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji Jadwiga Wójtowicz stwierdziła, że temat dotyczący 
przyjęcia kierunków kształcenia zawodowego w szkołach i placówkach zawodowych łączy 
się z tematem marcowym tj. poprawą jakości pracy szkolnictwa zawodowego. Jeżeli w lutym 
nie będzie sesji, to ten temat postawiony zostałby na sesji marcowej. Trzy szkoły 
wprowadzają po jednym nowym kierunku. I musi być w tej sprawie opinia Powiatowej Rady 
Zatrudnienia i Wojewódzkiej Rady Zatrudnienia. Wniosek o przyjęcie uchwałą przez Zarząd 
kierunków kształcenia musi zawierać wszystkie dokumenty łącznie z opinią Komisji.  
Nie byłoby problemu, aby ten punkt z lutego był w marcu.  
 
Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie wniosek, aby w lutym odbyło się 
posiedzenie Komisji z tematem „Przyjęcie kierunków kształcenia zawodowego w szkołach i 
placówkach zawodowych”.  
 
Przy 5 głosach za, 2 – przeciwnych, 0 – wstrzymującym się wniosek został przyjęty.  
 
Innych uwag do planu pracy nie zgłoszono.  
 
Plan pracy Komisji został przyjęty jednogłośnie. Stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad – Przyjęcie propozycji budżetu w 
zakresie edukacji, kultury, kultury fizycznej i sportu na rok 2015. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że projekt uchwały budżetowej był 
przygotowany na dzień 15 listopada 2014 roku. Od 1 stycznia 2015 roku zmieniła się 
klasyfikacja budżetowa i otrzymali zalecenia z RIO, żeby ten projekt dostosować do 
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właściwej klasyfikacji budżetowej. W zakresie działania Komisji jest dział 801, z którego 
został wyodrębniony nowy rozdział 80150, na którym są ujęte zadania związane ze 
specjalnymi metodami nauki i pracy w szkołach. Środki z innych rozdziałów, które były 
zaplanowane pierwotnie w uchwale budżetowej na dzieci niepełnosprawne zostały ze szkół 
ogólnych przesunięte na nowy rozdział. Dodatkowo jeszcze zmieniła się klasyfikacja 
budżetowa w zakresie usług telekomunikacyjnych i Internetu. Połączono te trzy paragrafy w 
jeden. Poza tym z ogólnego paragrafu nagród wydzielono paragraf dotyczący nagród 
konkursowych. Są to przesunięcia techniczne.  
Dodatkowo jeszcze RIO w swojej opinii zamieściła adnotację, że w projekcie uchwały 
budżetowej nie powinien się znaleźć zapis dotyczący emisji obligacji z uwagi na to, że powiat 
takiej emisji nie planuje. W związku z czym w tym poprawionym projekcie budżetu zapis ten 
został usunięty.  
 Następnie przystąpiła do omawiania poszczególnych działów, które są w gestii 
Komisji: 
- 801 – oświata i wychowanie zaplanowano dochody w kwocie 662.001,10 złotych. Na 
dochody te składają się środki, które są pozyskiwane w formie dotacji celowej na realizację 
projektów unijnych. Jeden realizuje MODN a drugi ZS w Pionkach. Dodatkowo po stronie 
dochodowej jest kwota 101.035 złotych. Jest ona przekazywana przez powiaty (zwoleński, 
przysuski, lipski i kozienicki) na podstawie porozumień na współfinansowanie 
Międzypowiatowego Ośrodka  Doskonalenia Nauczycieli w Radomiu.  Poza tym znalazły się 
dodatkowe środki, które jednostki otrzymują z tytułu najmu pomieszczeń, wpłat młodzieży za 
zakwaterowanie, za legitymacje szkolne itd. W zeszłym roku te dochody były znacznie 
wyższe, ponieważ projekty były realizowane na wyższe kwoty. Jeśli chodzi o wydatki to z 
tego działu jest utrzymywanych 7 jednostek. Są to szkoły ponadgimnazjalne i placówki 
oświatowe. Dodatkowo jeszcze finansuje się doskonalenie nauczycieli i nagrody dla 
wyróżniających się nauczycieli, odpisy na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych, komisje 
egzaminacyjne i te dwa projekty, o których wspominała.     
- 854 – edukacyjna opieka wychowawcza. Po stronie dochodowej zaplanowano środki w 
wysokości 75.400 złotych. Środki te pochodzą z opłat za dzieci i młodzież przebywającą w  
Młodzieżowym Ośrodku Wychowawczym. Są one zaplanowane w kwocie niższej niż w 
zeszłym roku z uwagi na to, że niektóre z wychowanek są zwolnione z ich wnoszenia. 
Wydatki zaplanowane w tym dziale przeznaczone są na utrzymanie MOW-u w Wierzbicy i 
trzech poradni psychologiczno – pedagogicznych w Iłży, w Radomiu i w Pionkach, 
utrzymanie internatu, wypłaty stypendiów dla uzdolnionych uczniów i dofinansowanie 
doskonalenia nauczycieli.  
Łącznie na dział 801 i 854 są zabezpieczone środki w kwocie 20.954.168,08 złotych. Środki 
te są sfinansowane z subwencji, którą mamy przydzieloną na 2015 rok w kwocie 19.926.267 
złotych, ze środków pochodzących z dofinansowania MODN-u – 101.035 złotych, z 
projektów unijnych 382.866,10 złotych i reszta to są dochody własne w wysokości 544.000 
złotych z czego 64.000 złotych są na stypendia dla uzdolnionych uczniów. Dodatkowo w 
rezerwie są zabezpieczone środki w wysokości 1 mln złotych na ewentualne niedobory w 
oświacie. Projekty, które złożyły szkoły zakładały, że na ten moment jest niedobór w 
oświacie 2.255.000 złotych. Z uwagi na to, że nie wiadomo, jaki będzie nabór do szkół na 
ostatni kwartał 2015 roku, rezerwa jest utworzona w wysokości 1 mln złotych. Jeżeli w 
trakcie roku okaże się, że będzie potrzeba dołożyć większe środki, wtedy Zarząd będzie się 
nad tym pochylał i zastanawiał.  
W działach 921 i 926 dotyczących kultury nie ma dochodów.  Wydatki w dziale 921 – kultura 
i ochrona dziedzictwa narodowego zaplanowane są w wysokości 340.118 złotych i 
przeznaczone na imprezy kulturalne, na dofinansowanie zadań zleconych w formie konkursu 
organizacjom pozarządowym oraz na prowadzenie zadań dotyczących biblioteki przez 
Miejską Bibliotekę Publiczną w Radomiu. Ponadto są też zabezpieczone środki, które są 
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związane z organizacją imprez oraz z różnymi zakupami z tym związanymi. W ramach 
dotacji dla jednostek samorządu, zaplanowana jest dotacja na imprezy z zakresu kultury dla 
gminy Iłża w kwocie 35.622 złote, dla miasta Pionki 30.500 złotych, dla gminy Przytyk na 
organizację Targów Papryki 32.000 złotych, na zadanie związane z biblioteką publiczną jest 
kwota 81.770 złotych.   
W ramach innych zadań środki będą przeznaczone na zakup usług związanych z imprezami 
promującymi powiat, takimi jak Powitanie Lata w Domaniowie, Gala Mistrzów Sportu, Gala 
Perła Powiatu, Dożynki.   
 W dziale 926 – kultura fizyczna wydatki wynoszą 47.000 złotych i są w całości 
przeznaczone na zadania zlecane organizacjom pozarządowym na organizację różnych imprez 
z zakresu kultury fizycznej. 
 
Przystąpiono do zadawania pytań.    
 
Radna Marzena Murawska stwierdziła, że frapuje ją dotacja celowa i jej sposób 
kontrolowania, czyli realizacja projektu, który napisał MODN, ponieważ jako nauczyciel 
doradca metodyczny ma okazję obserwować sposób wdrażania tego projektu i jako radną 
niepokoi ją wydatkowanie tych środków, czyli płacenie ludziom. Zapytała, w jaki sposób są 
dobierani edukatorzy do prowadzenia zajęć dla nauczycieli.  
 
Naczelnik Wydziału Edukacji Jadwiga Wójtowicz odpowiedziała, że drogą konkursu 
nieograniczonego. Wszystko jest zgodnie z ustawą o przetargach. Najlepiej na to pytanie 
odpowiedziałaby dyrektorka MODN-u, ewentualnie koordynator tego projektu. Ten projekt 
nie jest na tyle unijny, że z Marszałkiem się rozlicza MODN, tylko jest on pilotowany przez 
Ministra i ORE. Wszyscy sorowcy i eksperci byli wyłaniani w drodze przetargu 
nieograniczonego.    
 
Radna Marzena Murawska zapytała się kto nad tym doborem ze względu na merytoryczną 
stronę kompetencji tych ludzi prowadzących sprawuje pieczę. Zaproponowała, aby na 
posiedzenie Komisji poprosić osobę, która jest tą decydującą o zatrudnianiu osób do 
prowadzenia zajęć. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji Jadwiga Wójtowicz stwierdziła, że są podane kryteria, 
zgłaszają się zarówno eksperci jak i sorowcy i oni są wybierani przez komisję specjalnie do 
tego powołaną.     
 
Radna Marzena Murawska stwierdziła, że chciałaby się dowiedzieć od osoby, która 
decyduje o zatrudnianiu osób do prowadzenia zajęć z nauczycielami, czy wszyscy którzy się 
zgłosili żeby być ekspertami do prowadzenia określonego typu zajęć zostali zatrudnieni, czy 
wszyscy jako sorowcy, którzy się zgłosili do moderowania procesu doskonalenia, 
dokształcania nauczycieli w obrębie placówki, to są ci, którzy być powinni, czy nie, czy 
zastosowane kryteria spełniają rzeczywiście te normy dokształcania i doskonalenia, czy ich 
nie spełniają.  
Następnie zgłosiła wniosek, aby na posiedzeniu w lutym zaprosić osobę, która koordynowała 
powoływanie sorowców i ekspertów do wdrażanego projektu prowadzonego przez MODN.  
 
Naczelnik Wydziału Edukacji Jadwiga Wójtowicz stwierdziła, że nikt z nich nie jest z 
nadzoru pedagogicznego. Projekt jest pilotowany przez ORE przez fachowców, nie może być 
zatrudniona osoba, która nie spełnia kryteriów.    
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Radna Marzena Murawska stwierdziła, że jeżeli są pieniądze wprowadzane do budżetu 
powiatu i wyprowadzane z budżetu powiatu na dane jednostki, to jako radni mają prawo 
wiedzieć jaka była droga konkursowa, jak ten konkurs przebiegał, czy rzeczywiście wszyscy 
którzy się zgłosili a może nie było chętnych i dlatego poziom tych szkoleń jest taki jaki jest.  
 
Przewodnicząca Komisji zasugerowała, że może Komisja poprosiłaby tylko o sprawozdanie 
o wyborze, bo ocena merytoryczna nie leży po stronie Komisji.  
 
Radny Jan Siek stwierdził, że w planie pracy w marcu jest punkt „Priorytet dla poprawy 
jakości pracy szkolnictwa zawodowego. Spotkanie z dyrektorami placówek.” Zaproponował, 
żeby ten punkt rozszerzyć i żeby na tym spotkaniu byli nie tylko dyrektorzy szkół 
zawodowych, ale również dyrektor MODN-u i koordynator projektu.    
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że ten projekt jest tak realizowany 
że aby MODN otrzymał kolejną transzę musi się rozliczyć ze środków które otrzymał 
dotychczas. Zatem strona finansowa przy wniosku o płatność jest szczegółowo rozpisana, jest 
każdy element omówiony łącznie z tym w jakim trybie się odbywa nabór do przeprowadzenia 
szkoleń, czy kursów. Rozliczani są z każdej złotówki. Jest analizowane, czy spełnione są 
procedury zamówień publicznych, czy właściwie nastąpił wybór. To wszystko jest opisane we 
wniosku o płatność i idzie do instytucji, która to rozpatruje i przekazuje kolejną transzę 
środków jeżeli uzna, że tamte środki były wydatkowane zgodnie z założeniami do projektu.  
 
Radna Marzena Murawska stwierdziła, że chciałaby od tej osoby i chyba wszyscy 
członkowie Komisji chcieliby się dowiedzieć jaka była merytoryczna strona zatrudniania tych 
osób, kto sprawuje nadzór nad merytoryczną stroną, kto analizuje informacje zwrotne 
wypełniane przez nauczycieli i czy wyciąga z tego wnioski. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji Jadwiga Wójtowicz wyjaśniała, że wnioski są wyciągane z 
całego zestawu ankiet. Ankiety są analizowane bardzo szczegółowo. Ale to są sprawy 
merytoryczne i dydaktyczne, poza naszymi zadaniami.  
 
Radna Marzena Murawska  stwierdziła, że naszym zadaniem jest prowadzenie MODN-u to 
i naszym zadaniem jest kontrola tego, czy MODN właściwie realizuje swoje zadania. 
 
Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie wniosek zgłoszony przez radną Murawską 
w sprawie dopisania w planie pracy Komisji na rok 2015 w miesiącu marcu podpunktu – 
„Realizacja projektu przez MODN - sprawozdanie. Spotkanie z koordynatorem wdrażanego 
projektu.” 
 
Przy 4 głosach za, 3 – wstrzymujących się wniosek został przyjęty. 
 
Radny Krzysztof Kozera zapytał o sytuację finansową naszych szkół. Wszystkie szkoły 
składają projekty planów finansowych do Zarządu Powiatu. Zapytał w jakim stopniu projekt 
budżetu zaspakaja te wszystkie podstawowe potrzeby szkół. Następnie poinformował, że w 
poprzedniej kadencji dyskutowali na temat możliwości i modernizacji boiska przy ZSP w 
Iłży, powstał projekt wzorowany na boisku, które powstało w Pionkach. Zapytał, czy nadal 
Zarząd podtrzymuje tę koncepcję. 
 
Naczelnik Wydziału Finansowego Jadwiga Wójtowicz poinformowała, że plany budżetów 
wszystkich placówek oświatowych były na kwotę ponad 22 mln złotych. W projekcie budżetu 
na 2015 roku jest kwota 21 mln złotych i 1 mln złotych zostawiony w rezerwie. Najwięcej 
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pieniędzy zawsze brakuje do osobówki. Rok szkolny nigdy nie zgadza się organizacyjnie z 
rokiem budżetowym, bo rok budżetowy jest od 1 stycznia do 31 grudnia. A rok szkolny jest 
od 1 września do 30 sierpnia. Organizację roku szkolnego kończymy w zasadzie we wrześniu 
jeżeli chodzi o zatwierdzenie aneksów projektów organizacyjnych. I nie wiemy przy niżu 
demograficznym ilu uczniów będzie uczęszczało do naszych szkół średnich.  
Odnośnie boiska przy ZSP w Iłży wyjaśniła, że mieliśmy obiecane z Ministerstwa Sportu 
środki w 50%. Ale tych środków nie uruchomiono. W Iłży jest o tyle trudna sprawa, bo tam 
musi być twardy podkład, bo jest grząskie podłoże. Zatem najpierw należałoby utwardzić 
podłoże. Będą się starać o pieniądze z totolotka i z Departamentu Sportu.   
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że niedobór w oświacie to kwota 
2.255.230 złotych. W budżecie zabezpieczyli 1 mln złotych. Do kalkulacji, które złożyli 
dyrektorzy jednostek i placówek zrobione były redukcje na wynagrodzeniach, pochodnych a 
także na rzeczówce. Plany finansowe były zredukowane o 10,5%. Rezerwa jest 
zabezpieczona i środki nie będą ruszone na inny cel. Subwencja, którą dostaliśmy to 
subwencja wstępna. Ostateczną kwotę subwencji oświatowej otrzymamy w lutym, albo w 
marcu i wtedy będzie wiadomo, czy będzie potrzeba żeby zwiększać budżety.  
Nie zdarzyło się tak, że dyrektorzy którzy złożą zapotrzebowania, bo brakuje im środków na 
wydatki bieżące związane z funkcjonowaniem placówek, żeby Zarząd takich środków nie 
przeznaczył. Nie ma takiego niebezpieczeństwa, że nie zapłacą za energię, albo im zabraknie 
na wynagrodzenia. To wszystko jest robione po to, żeby efektywnie i oszczędnie zaplanować 
budżet.   
 
Radna Marzena Murawska zapytała ile płacą jednostki samorządu terytorialnego za 
korzystanie z usług MODN-u.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska wyjaśniła, że różne to są kwoty (Przysucha – 27.375 
złotych, Zwoleń - 36.821 złotych,  Lipsko – 18.971 złotych, Kozinice – 17.868 złotych). 
 
Radna Marzena Murawska zapytała, czy to jest uzależnione od ilości nauczycieli, którzy są 
zatrudnieni w placówkach ponadgimnazjalnych.  
 
Naczelnik Wydziału Edukacji Jadwiga Wójtowicz wyjaśniła, że pewnie brano pod uwagę 
ilość placówek i ilość nauczycieli.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska dodała, że pomiędzy powiatami jest podpisane 
porozumienie, w którym określa się formę i wysokość przekazanej dotacji. Pieniądze 
wpływają do budżetu powiatu  a potem są przekazywane do MODN-u. Jest to rozliczane co 
roku do 15 stycznia, pieniądze są zwracane, monitorowane na co konkretnie zostały wydane. 
Każdy powiat, który dofinansowuje działalność MODN-u wie na co są przekazywane środki.   
 
Radny Jan Siek stwierdził, że w wydatkach na licea w §4272 – usługi remontowe jest kwota 
2.000 złotych, natomiast w centrach kształcenia praktycznego i ośrodkach dokształcania 
zawodowego jest 9.633 złotych. Zapytała, czy do liceów zostały doliczone również lice, które 
funkcjonują np. w centrum.   
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska wyjaśniła, że dyrektor każdej jednostki ma różne 
działy u siebie. Jeżeli w skład Centrum wchodzi profilowane liceum, to jest klasyfikowane w 
tym rozdziale. I kwoty, które są w każdym paragrafie to są kwoty, które wynikają z planów, 
które złożyli dyrektorzy do wydziału merytorycznego a wydział merytoryczny dzieli to na 
odpowiednie rozdziały.  
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Jest to zrobione w rozdziałach bez podziału na jednostki. Podział na jednostki nastąpi w ciągu 
21 dni od uchwalenia budżetu i wtedy Zarząd ustali plany finansowe dla konkretnych 
jednostek, z których jasno będzie wynikało ile środków mają poszczególne jednostki w 
rozdziałach i paragrafach.  
 
Radny Jan Siek stwierdził, że kwota w § dotyczącym realizacji zadań wymagających 
stosowania specjalnej organizacji nauki podatek od nieruchomości wynosi 5 zł. Skąd taka 
kwota. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska wyjaśniła, że taką kalkulację zrobiła główna 
księgowa. To wczesne wspomaganie jest przy ZS w Pionkach. Taki udział został wyliczony i 
wpisany.  
Obraz konkretny ile dana szkoła, placówka ma środków będzie widoczny po zrobieniu 
podziału na jednostki. Ale to też są na razie wstępne dane, ponieważ później w trakcie roku 
wychodzą potrzeby jednostek i są przesuwane środki między paragrafami. Dotychczas 
dyrektorzy sami to robili a teraz najprawdopodobniej będzie to robił Zarząd.  
 
Więcej pytań i uwag nie było. Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekty 
budżetu powiatu na 2015 rok w działach dotyczących pracy Komisji.  
 
     
Przystąpiono do realizacji punktu 4 porządku obrad – Zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Powiatu w sprawie WPF powiatu radomskiego. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że WPF jest zgodna w zakresie 
dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów z projektem uchwały budżetowej. Okres 
WPF jest do 2022 roku. W wykazie przedsięwzięć są dwa zadania, są to projekty unijne 
realizowane przez ZS w Pionkach z kwotą 50.706 złotych i przez MODN z kwotą 332.160,10 
złotych. Wieloletnia Prognoza Finansowa spełnia wszystkie wskaźniki nałożone ustawą o 
finansach publicznych, zachowany jest indywidualny wskaźnik zadłużenia. Opinia RIO do 
tego projektu jest pozytywna i nie zawiera żadnych uwag.  
 
Pytań i uwag nie było. Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały w 
sprawie WPF powiatu radomskiego.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 5 porządku obrad – Zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Powiatu w sprawie powierzenia Miastu Pionki zadań w zakresie kultury w 2015 r. 
 
Z-ca Naczelnika Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu Włodzimierz Bojarski dokonał 
wprowadzenia do tematu. Poinformował, jakie imprezy zostaną powierzone Miastu Pionki. 
Łączna kwota na nie to około 30.000 złotych. Imprezy są cykliczne.  
Poinformował, że został zakończony konkurs ofert, na zadania w zakresie, kultury i w 
zakresie kultury fizycznej. Na promocję powiatu w budżecie jest zaplanowana kwota 300.000 
złotych.  
 
Radny Jan Siek zapytał, jak w tym roku będzie przeprowadzone dofinansowanie wyjazdów 
dzieci i sportowców na zawody.  
 
Z-ca Naczelnika Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu Włodzimierz Bojarski wyjaśnił, 
że jeżeli chodzi o kulturę fizyczną to były tylko oferty złożone przez zarejestrowane kluby 
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sportowe. Zostały one już wstępnie rozpatrzone i udział w zawodach wojewódzkich i 
centralnych będzie organizować i wspierać kilka jednostek, czyli Szkolny Związek Sportowy, 
Klub Sportowy Orlik Wierzbica, Judo Kowala.  
 
Radny Jan Siek zapytał, czy radni otrzymają takie rozliczenie w przypadku sportu, jak jest to 
pokazane na kulturze. 
 
Z-ca Naczelnika Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu Włodzimierz Bojarski 
odpowiedział, że tak.  
 
Po przeprowadzonej dyskusji Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. Stanowi on załącznik Nr 4 do protokołu.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 6 porządku obrad – Zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Powiatu w sprawie powierzenia Miastu i Gminie Ił ża zadań w zakresie kultury w 
2015r. 
 
Z-ca Naczelnika Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu Włodzimierz Bojarski dokonał 
wprowadzenia do tematu. Poinformował, jakie imprezy zostaną powierzone Miastu i Gminie 
Iłża. Łączna kwota na nie to około 35.000 złotych. Imprezy są cykliczne z tradycją. 
 
Radna Marzena Murawska zapytała, kto organizuje „Turniej Wiedzy o Powiecie 
Radomskim”. 
 
Radny Krzysztof Kozera odpowiedział, że Dom Kultury w Iłży przy udziale Gimnazjum w 
Iłży, ponieważ Gimnazjum użycza hali sportowej.  
 
Z-ca Naczelnika Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu Włodzimierz Bojarski  dodał, że 
ta impreza nie jest przypisana Iłży, gdyby inna jednostka chciała organizować tę imprezę to 
byłoby to do rozważenia.  
 
Pytań i uwag nie było. Członkowie Komisji pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali projekt 
przedmiotowej uchwały. Stanowi ona załącznik Nr 5 do protokołu.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 7 porządku obrad – Zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Powiatu w sprawie powierzenia Gminie Przytyk zadań w zakresie kultury w 2015 r. 
 
Projekt uchwały dotyczył powierzenia Gminie Przytyk organizacji XVI Ogólnopolskich 
Targów Papryki. Na tę imprezę powiat przeznacza 32.000 złotych. W zeszłym roku kwota 
była na tym samym poziomie.  
 
Radny Krzysztof Kozera stwierdził, że wszystkie gminy partycypują w kosztach imprez, 
pewnie w większym stopniu jak powiat. Zapytał jaki jest finansowy udział powiatu w tej 
imprezie i jakie jest zaangażowanie gminy. Nieoficjalnie słyszał, że duże nakłady pracy były 
ze strony powiatu natomiast gmina różnie się wywiązywała z tego. 
 
Z-ca Naczelnika Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu Włodzimierz Bojarski  
poinformował, że budżet na tę imprezę wynosi 120.000 złotych.   
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Więcej pytań i uwag nie było. Członkowie Komisji pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali 
projekt przedmiotowej uchwały. Stanowi on załącznik Nr 6 do protokołu.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 8 porządku obrad – Zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Powiatu w sprawie powierzenia Gminie Miasta Radom zadań w zakresie prowadzenia 
powiatowej biblioteki publicznej. 
 
Projekt uchwały dotyczył powierzenia Gminie Miasta Radom zadania publicznego  
w zakresie prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej w celu zaspokajania potrzeb 
oświatowych, kulturalnych i informacyjnych społeczeństwa powiatu radomskiego. 
Biblioteka będzie pełnić również funkcję ośrodka informacji biblioteczno  
-bibliograficznej, organizować obieg wypożyczeń międzybibliotecznych, opracowywać 
i publikować bibliografię regionalną, a także inne materiały informacyjne o charakterze 
regionalnym. 
 
Pytań i uwag nie było. Członkowie Komisji pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali projekt 
przedmiotowej uchwały. Stanowi on załącznik Nr 7 do protokołu.  
 
Przystąpiono do realizacji punktu 9 porządku obrad – Sprawy różne.  
 
Radny Krzysztof Kozera zapytał, jak wygląda sprawa oprotestowania składowiska odpadów 
w sąsiedztwie naszych warsztatów w Zębcu. Są to Warsztaty Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Iłży. Ktoś niedawno wykupił sąsiadujący teren i zaczęto gromadzić 
szkodliwe odpady. Szkoła zwróciła się o pomoc w tej sprawie.   
 
Naczelnik Wydziału Edukacji wyjaśniła, że gmina Brody Iłżeckie przysłała nam pismo 
informujące o tym, że ktoś stara się o składowisko odpadów graniczące z naszą działką. 
Złożyliśmy sprzeciw, bo jest tam budynek dydaktyczny, w którym uczy się młodzież.  Miał 
tam być skup złomu i metali kolorowych oraz zbieranie śmieci. Z dokumentacji wynika, że 
byłyby tam wywożone wszystkie śmieci łącznie z komunalnymi. Stwierdziła, że jest to 
zakamuflowany temat wysypiska śmieci. Poinformowaliśmy o tym Państwową Inspekcję 
Ochrony Środowiska, Sanepid. Pan, który wydzierżawił tę działkę twierdzi, nie widział że 
tam jest budynek dydaktyczny.     
 
Radny Krzysztof Kozera stwierdził, że trzeba zadziałać wyżej, bo tak się pechowo składa, 
że ten zakład jest w województwie świętokrzyskim i co rusz tam takie niespodzianki dla 
naszej szkoły serwują. A to trzeba się sądzić o drogę a to podwyższają o 300% opłaty za 
media dla tych warsztatów. Może Marszałek na wniosek Zarządu doszliby do jakiegoś 
konsensusu, bo czy tam nie chodzi o to, aby się wynieść stamtąd z tymi warsztatami.  
 
Naczelnik Wydziału Edukacji Jadwiga Wójtowicz poinformowała, że powiat jest 
właścicielem działki na której stoją warsztaty. Jeżeli nie będzie zgody Sanepidu i Ochrony 
Środowiska to składowisko tam nie powstanie. Nie jest to takie proste, aby wybudować 
wysypisko śmieci.  
 
Radny Mirosław Sienkiewicz stwierdził, że to Zarząd powinien słać prośby do Marszałka 
aby interweniował w tej sprawie.  
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Przewodnicząca Komisji poinformowała, że w materiałach na sesję znajduje się 
sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez powiat. (załącznik Nr 8 do protokołu) 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji Jadwiga Wójtowicz poinformowała, że od 7 lat funkcjonuje 
artykuł 30a w Karcie Nauczyciela, w którym jest zapis, że nauczyciel na poszczególnym 
stopniu awansu  zawodowego ma zarobić stażysta 100% ustalonej kwoty, kontraktowy 111%, 
mianowany 144%, dyplomowany 184%. W pierwszym roku dopłacaliśmy najwięcej bo 
630.000 złotych a w tym roku nic, bo na wszystkich stopniach awansu zawodowego są 
wszędzie plusy, nauczyciele zarobili więcej niż kwota bazowa. Stażyści zarobili plus 78.000 
złotych, kontraktowi plus 72.000 złotych, mianowani plus 13.000 złotych, natomiast 
dyplomowani plus 293.000 złotych, ale 60% etatów nauczycielskich to są nauczyciele 
dyplomowani.  
 
Radna Marzena Murawska stwierdziła, że z tego wyliczenia, które przedstawiła pani 
Naczelnik  wynika, że w szkołach ponadgimnazjalnych są zatrudniani nauczyciele w tzw. 
nadgodzinach. Stąd nadwyżki takie duże. W jednej ze szkół w Pionkach jest zatrudniona 
nauczycielka na 4 godziny i nie ma innego zatrudnienia i w tej samej szkole są zatrudnieni 
nauczyciele w godzinach ponadwymiarowych w tym samym przedmiocie, ale to już temat na 
inne posiedzenie.  
Poza tym niepokoi ją zatrudnianie nauczycieli emerytów na części etatów. To jest żenujące, 
bo w Pionkach są nauczyciele z wysokim wykształceniem, którzy nie mają godzin, ale to też 
jest temat na inne posiedzenie.  
 
Naczelnik Wydziału Edukacji Jadwiga Wójtowicz stwierdziła, że tak jest w jednej szkole. 
Chcieli to zmienić, ale ludzie z Pionek nie chcieli ani związki.  Od nauczycieli w szkole jest 
dyrektor i my nie mamy prawa ingerencji. Bezpośredni nadzór pedagogiczny prowadzi 
dyrektor.  
 
Radna Marzena Murawska stwierdziła, że możemy rozmawiać z dyrektorem i wtedy może 
dyrektor zmieni swoje decyzje.  
 
Więcej spraw nie zgłoszono.  
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Komisji zamknęła 1 posiedzenie 
o godz.15.25.  
 
 
Protokołowała:                                                                             Przewodnicząca Komisji  
 
Alicja Dąbrowska                                                                  Marzena Wiosna – Michałek   
 
 
 
 


